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»کلاس آنلاین« در شاد
مدیر فنی شبکه شاد با اشاره به افزوده شدن 
قابلیت »کلاس آنلاین« به شبکه شاد گفت: 
در حال حاضر قابلیت کلاس آنلاین به طور 
آزمایشی در شاد در حال استفاده است و ۵۰۰۰ 
دانش آموز از آن استفاده می کنند. این قابلیت، 
در دست بهینه سازی است و با رفع مشکلات 
می توان تعداد مدارس تحت پوشش را بالا برد. 
علی کاظم زاده افزود: شبکه شاد، به عنوان 
بزرگ ترین اپلیکیشن آموزشی در کشور و 
همچنین بر اساس مصوبه شورای عالی فضای 
مجازی در شهریورماه سال جاری، در دوران 
پساکرونا نیز همچنان پایدار خواهد بود و به 
عنوان بازوی آموزش مجازی در کشور ادامه 

فعالیت می دهد. 

نمی گذارند مالیات سیگار 
تصویب شود

آرمان ملی: رئیــس کمیسیون بهداشت 
مجلس اعلام کرد: نمی گذارند مالیات بر سیگار 
را به نفع نظام سلامت تصویب کنیم. حسینعلی 
شهریاری، افزود: می خواستیم درآمد حاصل از 
مالیات بر سیگار را افزایش داده و به بودجه 
بهداشت و درمان کشــور الحاق کنیم ولی 
مخالفت ها مانع از این کار شد. سالیانه ۵۰ تا 
۶۰ هزار نفر بر اثر مصرف مواد دخانی می میرند 
و ۴۰ هزار میلیارد تومان نیز هزینه درمان 
مصرف کنندگان مواد دخانی است که بر نظام 

سلامت تحمیل می شود. 

آموزشی صنعت هسته ای 
مهر: رئیس سازمان انرژی اتمــی گفت: 
وضع موجود کتاب های درسی در پرداختن 
به صنعت هسته ای حتما نیازمند تحول است 
و این آمادگی از سوی سازمان انرژی اتمی 
برای ارتقای مطالب مربوطه در کتب درسی 
وجود دارد. محمد اسلامی با بیان اینکه هنوز 
از آموزش و پرورش کسی در خصوص نگارش 
مطالب آموزشی صنعت هسته ای با ما ارتباط 
برقرار نکرده است؛ گفت: این یک ضرورت است 
که کودکان از ابتدای زندگی و شروع دوران 
تحصیلی خود در مقطع ابتدایی بتوانند یک 
دید کلی و اطلاعات عمومی نسبت به عناصر 
عزت، قدرت و اقتدار ملی داشته باشند و برای 
خودباوری و برای اینکه اقتدار ملی روزافزون 

شود، خود را آماده کنند. 

 دستفروشان 
روی چشم ما جا دارند!

میزان: شهردار تهران گفت: میادین میوه 
و تره بار در زمینه تنظیم بازار و جلوگیری از 
تلاطمی که در بازار وجود دارد بسیار موثر 
هستند. علیرضا زاکانی افزود: در واقع این مساله 
ناظر به گرانی هاست که مردم به طور کلی در 
این زمینه نارضایتی هایی دارند. وی در واکنش 
به اینکه در بعضی از محافل به خاطر روند رو 
به فزونی حضور دستفروشان و متکدیان در 
فضا های عمومی تهران اینطور تعبیر می شود 
که پایتخت تبدیل به شهر گدایان شده است، 
اظهارکرد: چنین تعبیری غلط است. دست 
فروشان روی تخم چشم ما جا دارند. نباید 
دستفروشان را با متکدیان یکی کرد. من این 
اطمینان را می دهم که دستفروشان شهر تهران 
درحال ساماندهی شدن هستند و اقدامات 
لازم درباره حل مشکلات این قشر در دست 

انجام است. 

 پرداخت غرامت دستمزد 
ایام قرنطینه 

میزان: رئیس اداره بیمه بیکاری و تعهدات 
در  اجتماعی  تامین  کوتاه مدت سازمان 
خصوص غرامت دستمزد ایام بیماری برای 
بیمه شدگان تامین اجتماعی گفت: در مواردی 
که بیمه شده به دلیل بیماری یا بروز حادثه یا 
بیماری های حرفه ای، به طور موقت، توانایی 
انجام کار را نداشته باشد و به تبع آن از دریافت 
مزد و حقوق محروم شود، سازمان تامین 
اجتماعی با رعایت شرایط قانونی بخشی از 
حقوق و دستمزد او را در این مدت جبران 
می کند که به آن غرامت دستمزد ایام بیماری 
اطلاق می گردد. اما به منظور تسهیل در فرایند 
ارائه خدمات استراحت پزشکی سرپایی افراد 
مبتلا به کرونا فاقد علامت یا دارای علائم 
خفیف تا ۵ روز و درصورت بستری شدن تا 
۳۰ روز بدون نیاز به تایید مراجع پزشکی قابل 

پرداخت است. 

اهدای هزار اتوبوس به تهران
آرمان ملی: رئــیس شورای شهر تهــران 
از اختصاص هزار اتوبوس جدید بــه پایتخت 
توسط وزارت کشور خبر داد. مهدی چمران 
افزود: در واقع وسایل اولیه برای تأمین این 
اتوبوس ها به کشــور وارد می شود و مونتاژ 
اتوبوس ها در تهـران صورت خواهد گرفت و 
ان شاءا... با ورود این هزار اتوبوس به چرخه 
حمل و نقل تحولات خوبی در این حوزه انجام 
می گیرد. وی در پاسخ به پرسشی در مورد 
مصوبه اخیر مجلس برای تأمین واگن های 
یخچال دار گفت: من دقیق متوجه نشدم 
این واگن ها شهری و یا بین شهری است ولی 
تصور می کنم تعدادی از این ها هم به صورت 

واگن های شهری خواهند بود. 

ما طی سال های اخیر با افزایش موارد سیگار کشیدن 
زنان روبه رو بوده ایم، ولی اینکه بگویند که این امر زنانه شده، 
درست نیست، اما در سال های اخیر شاهد بیشتر شدن 
گرایش زنان به مصرف دخانیات، هم سیگار و هم قلیان 
هستیم. این هم تحت تاثیر تبلیغات است؛ اینکه سیگار 
سبک یا کم خطر وجود دارد. روز به روز که مضرات سیگار 
بیشتر مشخص می شود، یک عده ترک می کنند و عده ای 
هم بر اثر عوارض مصرف آن جانشان را از دست می دهند. 
مسلما شرکت های دخانی باید جایگزینی برای آنها در بازار 
مصرف پیدا کنند. یکی از گروه هایی که روی آنها خیلی کار 
می شود، خانم ها هستند و دیگری نوجوان ها. متاسفانه در 
سال های اخیر هم سن مصرف دخانیات پایین آمده و به 
حدود ۱۲، ۱۳ سال رسیده است و هم گرایش خانم ها به 
آن بیشتر شده است. نکته دیگر اینکه ۱۰، ۱۵ سال پیش 
به راحتی نمی دیدیم خانمی در خیابان یا پشت فرمان 
خودرو سیگار بکشد، چون این کار قبح داشت، اما الان قبح 
آن کم شده است. ما تبلیغات مستقیم در این زمینه نداریم 
و ممنوع است. منظور تبلیغات غیرمستقیم است. مثلا فرد 
می بیند که در رستوران های شیک یا اماکن تفریحی قلیان 
سِرو می شود یا در فضای مجازی مصرف آن را می بیند. به 
هر شکلی این باور غلط در افراد به وجود آمده است که مثلا 
سیگارهای سبک یا قلیان کم ضررند و برای تفریح می توان 
مصرفشان کرد.  همه افراد، چه زن چه مرد، وقتی در سنین 
پایین مصرف دخانیات را شروع می کنند، اصلا به عوارض 
آن فکر نمی کنند اما وقتی به میانسالی می رسند، این مسئله 
برایشان مهم می شود. به همین دلیل ـ به صورت میانگین 
اگر بخواهیم بگوییم ـ بیشتر در میانسالی به ترک اقدام 
می کنند، یعنی در سنین بین ۳۰، ۳۵ سال تا ۶۰، ۶۵ سال. 
البته افرادی با سن پایین تر و بالاتر از این بازه هم هستند 
که دخانیات را ترک می کنند. سیگار، علاوه بر تاثیرات 
مشترکی که بر هر دو جنس دارد، باعث بروز بیماری هایی 
در زنان سیگاری می شود که منحصرا به سیستم بدنی 
خانم ها اختصاص دارند، مثل سرطان پستان. اما مثلا 
سرطان ریه هم در خانم ها دیده می شود و هم آقایان. سیگار 
کشیدن بر باروری زنان هم موثر است. مطالعات نشان داده 
است که سیگار کشیدن زنان در بروز درجاتی از نازایی در 
آنها، سقط  جنین در ۳ ماه اول و ۳ ماه آخر، ناهنجاری های 
جنین و خون ریزی در دوران بارداری تاثیر دارد. در طول 
فعالیت هایم جمعیت حدود ۲۰ درصد افراد مراجعه کننده 
به کلینیک ترک سیگار آن زن و ۸۰ درصد مرد بوده اند. ارائه 
آموزش های کوتاه مدت به پزشکان و پیراپزشکان در زمینه 
روش ها و داروهای جدید ترک دخانیات با هدف آماده سازی 
آنها برای فعالیت در سایر کلینیک های ترک و مراکز درمانی 
از جمله اقدامات جمعیت مبارزه با استعمال دخانیات است. 
این کلینیک ها با شهرداری تهران و سایر نهادهای فعال در 

زمینه دخانیات و سلامت همکاری تنگاتنگی دارند. 

سن مصرف سیگار، 13 سال! 

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
اتوبان تهران-  کرج

اتوبان تهران-  کرج روکش آسفالــت مناسبی ندارد و پر از 
چاله  است که این امر باعث مشکلات زیادی برای رانندگان و 
تصادف می شود. از مسئولان تقاضا داریم که نسبت به آسفالت 

این اتوبان و چاله های آن اقدامات لازم را انجام دهند. 
کریمی از کرج 

گرانی میوه
در مغازه های میوه فروشی انواع و اقسام میوه ها با قیمت 
گران عرضه می شود. چرا مسئولان وزارت کشاورزی دست 
واسطه ها را کوتاه نمی کنند تا مردم مجبور به خرید گران 
نباشند و بعضا خانواده هایی هم که قدرت خرید را ندارند، از 
خرید و خوردن میوه صرف نظر کنند. در حال حاضر خرید 
میوه خیلی پایین آمده است از مسئولان تقاضا داریم که به این 

موضوع رسیدگی کنند. 
یک شهروند از تهران 

ترافیک
از مسئــولان محترم سازمان حمل و نقل و ترافیک کرج 
تقاضا دارم برای حل مشکل ترافیک در »مهرشهر« چاره ای 
بیندیشند. در این منطقه بعدازظهرها شاهد ترافیک سنگین 

هستیم. انتظار می رود مسئولان پاسخگو باشند. 
سعیدی از کرج

کارت سوخت
نزدیک به پنج ماه است که برای کارت سوخت اقدام کرده ام 
ولی هنوز کارت سوخت بنده صادر نشده است. از مسئولان 

تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
احدی از تهران 

آجیل شب عید
هر ساله به شب عید که نزدیک می شویم، برخی فروشندگان 
آجیل های کهنه دوسه سال پیش را که در انبارها بوده، از 
انبارها درمی آورند و بعضی ها را شست وشو می دهند و خشک 
می کنند و شروع می کنند به رنگ آمیزی پسته و بادام و 
فندق و... گروه زیادی از مردم از خوردن این آجیل ها مسموم 
می شوند. صداوسیما باید به جای این همه آگهی های تجاری 
و بازرگانی حداقل مسائل بهداشتی را برای مردم بازگو کند تا 

مردم در خریدهایشان آگاه باشند. 
کمالی از تهران 

 زهرا حسامی
مشاورجمعیت مبارزه با استعمال دخانیات

یادداشـــت

 در این میان، برخی از انجمن های حمایتی از 
بیماران خاص، براین باورند که این بنیاد با بودجه 
میلیاردی که متولی این بیماران است و این 
بیماران در قالب انجمن ها، عضو و از آنها حمایت 
می شود، بنیاد به آنها کمکی نمی کند و پولی 
پرداخت نمی شود. این موضوع طی چند وقت 
اخیر مورد مناقشه برخــی از انجمن ها همچون 
»خانه  ای بی« بوده است. حتی فاطمه هاشمی، 
در نشستی خبری به این امر واکنش نشان داد 
و در ۱۱ آبان و طی نامه ای به رئیس جمهور، 
خواستار ارتقای سطح درمان بیماران پروانه ای 
شد. در عین حال مدیر بنیاد بیماری های خاص 
در پاسخ به انتقادهای برخی از انجمن های 
حمایتی برای بیماران خاص که از عدم توجه 
این بنیاد به بیماران و عدم اختصاص بودجه 
به آنها، در آن نامــه به رئیس جمهور گفته بود: 
»از ابتدای سال ۱۳۹۰ این بنیاد با شناسایی و 
حمایت از حدود ۴۰۰ بیمار )ای بی( راهکارهای 
خدمت رسانی بــه این بیماران را با برگزاری 
جلسات متعـــدد با پزشکان، کارشناسان و 
مسئولان وزارت بهداشت مورد بررسی قرار داده 
که با پیگیری های انجام شده و جمع آوری آمار و 
تهیه بانک اطلاعاتی این بیماران موفق شده ایم 
پانسمان مورد نیاز را به صورت رایگان در اختیار 
آنان قرار داده و با همکاری بنیاد مستضعفان 
مکانی برای راه اندازی خانه )ای بی( اختصاص 
دهیم.« حتی هاشمــی در نشست تخصصی 
وضعیت بیماران خاص سـراسر کشور اعلام کرد: 
»دولــت باید موانع درمانـــی در بیمارستان ها 
و بیمه تامــین اجتماعـــی و خدمات درمانی 
بیماران خاص را برطرف نماید، در تهیه دارو و 
هزینه درمان به آنها مساعدت نماید در غیر این 
صورت شاهد افزایش مرگ و میر این بیماران 

خواهیم بود.«
  بودجه بنیاد در کجا هزینه می شود؟

اما نظر موسس و مدیرعامل خانه  ای بی  با این 
گفته ها متفاوت است. سید حمیدرضا هاشمی 
گلپایگانی در گفت وگو با »آرمان ملی« می گوید: 
»بنیاد بیماری های خاص و همه مردم در جامعه 
فکر می کنند هر بیماری که وجود دارد، باید زیر 
نظر این نهاد و این بنیاد حمایت شود و متولی این 
بیماران است؛ ولی فقط این اسم »بنیاد« است 
که »بیماران خاص« را یدک می کشد و فقط به 
این نام از وزارت کشور مجوز گرفته است. بنیاد 
بیماری های نادر هم همین کار را می کند. برخی 
از این بنیاد ها، انجمن ها و ان جی اُ ها اختیارات 
ملی دارند یعنی می توانند در سطح کشور جذب 

منابع کنند و خدمــت ارائه بدهند. امروز فرقی 
بین بنیاد بیماری های خاص و خانه  ای بی  یا 
انجمن تالاسمی وجود ندارد و اختیاراتشان 
یکی است و تنها در اختصاص بودجه و مالی با 
هم تفاوت دارند.« وی در ادامه می افزاید: »بنیاد 
بیماری های خاص در زمان ریاست جمهوری 
مرحوم آیت ا... هاشمی و توسط دختر ایشان 
شکل گرفت و طبیعتا از اختیارات و امکانات 
زیادی برخوردار است. ما اعتقاد داریم این بنیاد 
در سال های اخیر به نحو مطلوبی به وظایف خود 
عمل نکرده. من مدتی با انجمن های مختلف 
که متولی حمایت پنج بیماری خاص دیگر 
هستند، جلسه گذاشتم و حاضر هستیم نامه ای 
به امضای تشکل های »خانه  ای بی«، »انجمن 
تالاسمی«، »ام اس«، »کلیوی« و چند مجموعه 
دیگر بنویسیم و اعلام کنیم که بنیاد بیماری های 
خاص به بیماران ما خدمتی ارائه نمی دهد. 
حداقل در چند سال گذشته رصدی که صورت 
داده ایم، این بنیاد بودجه و ردیف دولتی دارد. 
در سال ۱۳۹۹ این بنیاد ۱۲۲ میلیارد تومان 
بودجه دولتی گرفته است. قطعا در ۱۴۰۰ هم 

بودجه اش ارتقا یافته است.«
  هیچ حمایتی نگرفتیم

این گفته ها در شرایطــی مطرح می شود، 
دربودجه ۱۴۰۱، پراکنـده بودن اعتبارات 
بیماری های خاص ذیــل ردیف های بنیاد 
بیماری های خاص، ستاد وزارت بهداشت و بیمه 
سلامت ضمن اینکه باعث کاهش کارآمدی این 
اعتبارات می شود، پاسخگویی دستگاه ها را در 
این خصوص کاهش می دهد. با این حال هاشمی، 
می گوید: »مدیران عامل انجمن های تالاسمی، 
هموفیلی، کلیوی،  ام اس و  ای بی  اعلام می کنیم 
ظرف سه سال گذشته هیچ خدماتی از این بنیاد 
نگرفته ایم. آیا سهمی از بودجه این بنیاد به 
بیماران ما تعلق می گیرد یا خیر؟ اگر می گیرد ما 
نگرفته ایم! دولت سهم ما را به خودمان بدهد تا 
از بیماران خاص حمایت کنیم. یا سهم از بودجه 
را در اختیار وزارت بهداشت قرار دهد تا ما خرید 
خدمت کنیم!. اگر به خانه  ای بی، ۱۰۰۰ تومان 
تعلق می گیرد، هزار تومان را به سازمان غذا 
و دارو بدهید که به آن اندازه انجمن ما را در 
زمینه خدمات و دارو شارژ کنند. بنیاد به همان 
اندازه باید نسبت به منابعش توضیح بدهد و قرار 
نیست مردم ندانند که در این مملکت چه خبر 
است؟ اینهمه بودجه دولتی گرفته شده ولی تازه 
متوجه شده ایم که به بسیاری از انجمن ها پولی 
پرداخت نشده است.« وی در ادامه می افزاید: 

با توجه به مشکلات موجود در زمان راه اندازی 
مجموعه در ارتباط با اخذ مجوزات لازم، خانه 
 ای بی  جهت تسریع امور، با همکاری بنیاد امور 
بیماری های خاص، نسبت به افتتاح یک حساب 
بانکی، نزد بانک سینا، به نام آن بنیاد اقدام 
کرد. لازم به ذکر است بنیاد امور بیماری های 
خاص، سابق بر این یک حساب بانکی نزد بانک 
سامان که به ادعای آن بنیاد، مربوط به جمع 
آوری کمک های مردمی مختص بیماران  ای 
بی  بود، دارا بود؛ لیکن به اصرار اینجانب، در 
تاریخ ۱۳۹۴/۰۸/۰۸ حساب بانکی نزد بانک 
سینا به شماره ۱ - ۱۰۰۱۰۱۴۵ - -۸۱۶ ۳۶۶ 
افتتاح شد تا خانه  ای بی، با تبلیغات لازم، نسبت 
به جمع آوری کمک های مردمی به نام این 
مجموعه، در حساب فوق الذکر اقدام کند. هدف 
دیگر از این اقدام، ایجاد شفافیت در عملکرد 
و هزینه های مربوط به بیماران بود و این مهم 
تنها با افتتاح حساب جداگانه ای که خانه  ای بی  
نیز بر آن نظارت داشته باشد، امکان پذیر بود. به 
همین جهت مدیرعامل بنیاد امور بیماری های 
خاص، خانم فاطمه هاشمی رفسنجانی، اینجانب 
را به عنوان نماینده بیماران  ای بی  و مسئول 
خانه ای  بی، به همراه معاون مالی وقت بنیاد 
امور بیماری های خاص، به عنوان دو نفر صاحب 
امضا جهت برداشت از وجوه جمع آوری شده 
در حساب نزد بانک سینا، رسما به بانک معرفی 
کرد. لازم به ذکر است در مدت زمان همکاری 
خانه  ای بی  و بنیاد امور بیماری های خاص، 
از حساب مذکور، مجموعا ۱۱۶ طغری چک 
به مبلغ مجموعا ۴۳۸/۵۰۹/۴۴۶/۱۵۰ ریال 
هزینه گردید و مستندات هزینه کرد کلیه این 
مبالغ موجود و قابل ارائه است. همچنین کلیه 
۱۱۶ طغری چک مذکور دارای امضاء اینجانب 
و معاون مالی وقت بنیاد امور بیماری های خاص 
است. از امور غیرقابل توجیهی که توسط بنیاد 
امور بیماری های خاص انجام گرفت، راکد 
گذاشتن این حساب برای مدت بیش از ۳۴ ماه 
تا شهریور ماه سال ۱۴۰۰ بود. لازم به ذکر است 
موجودی حساب مذکور در زمان قطع دسترسی 
خانه ای بی، حدود ۱. ۵ میلیارد تومان بود که 
این رقم تا اواسط سال ۱۴۰۰ تا ۶ میلیارد تومان 
افزایش پیدا کرده بود و در طول این چند سال، 
پس از قطع دسترسی خانه ای بی، ریالی از این 
حساب، که هدف آن در بدو امر کمک به بیماران 
ای بی بود، هزینه نگردید و به رغم کاهش ارزش 
پول ملی در این سال ها، موجودی آن به طور 

کامل راکد ماند.« 

آرمان ملـــی- منیره چگینی: در 
شرایطی که وضعیت دارو در کشور 
مساعد نیســت، چند نهاد حمایتی 
و بنیاد که حمایــت از بیماران خاص 
را برعهده دارند، افزایش مشکلات 
این بیماران مانند دارو که همانا »آب 
حیات« برای آنها محسوب می شود، 
همدیگر را متهم به کم کاری می کنند 
و در این میــان دود کمبـود دارو و 
وسایل درمانی مستقیم به چشم این 
بیماران می رود. چند روز پیش فاطمه 
هاشمی، مدیر بنیـــاد بیماری های 
خاص هشــدار داد که »اگر مشکلات 
دارو و هزینه دارمانی بیماران توسط 
بیمه ها برای افراد دارای بیماری خاص 
برطرف نشود، به زودی شاهد افزایش 

مرگ و میر در آنها خواهیم بود.«

 رفع ایرادات 
رتبه بندی معلمان

نمایندگــان مجلس با اصلاح لایحه 
رتبه بندی معلمــان به منظور تامین 
نظر شورای نگهبان موافقت کردند. 
محمدباقر قالیباف در ادامه بــررسی 
بخش هزینه ای لایحـه بودجه گفت: 
شورای نگهبان ایراداتی را نسبت به 
لایحه رتبه بندی معلمان مطرح کرده 
است، مجلس هم لایحه را به کمیسیون 
آموزش ارجاع داده و کمیسیون نیز 
پس از انجــام بررسی هــای لازم، 
اصلاحات مورد نظر شورای نگهبان 
را اعمال کرده است. وی اضافه کرد: 
بر اساس ماده ۱۸۲ قانون آئین نامه 
داخلی مجــلس، در دستور بررسی 
بودجه باید بلا انقطاع در کل ایام هفته 
جلسات بررسی بودجه را ادامه بدهیم 
و موضوع دیگری در دستور جلسه قرار 
نگیرد، ولی این ماده تبصره ای دارد که 
بر اساس آن اگر مطالب فوری و فوتی 
اعم از طرح ها و لوایح دو فوریتی و غیره 
پیش  آید که به تشخیص مجلس تأخیر 
آن موجب زیان شود باید درباره آنها 

تصمیم گیری شود. 

افزایش 2 برابری 
»کودک آزاری«

مدیرکل دفتر امور آسیب دیدگان 
اجتماعی سازمان بهزیستی کشور با بیان 
اینکه در حال حاضر در مجموعه اورژانس 
اجتماعی با روند رو به رشدی، براساس 
قانون برنامــه ششم توسعه، مراکز و 
شهرستان هایی که نیازمنــد اورژانس 
اجتماعی بودند شامل این فعالیت شدند 
و اکنون ۷۴ شهر و شهرستان، اورژانس 
اجتماعی ندارند، گفت: این لزوما به این 
معنا نیست که قانون اجرا نشده بلکه 
قانون برنامه ششم به شهرهای بالای ۵۰ 
هزار نفر اشاره می کند که اکنون براساس 
آن فقط ۴ شهر با این تعداد جمعیت 
اورژانس اجتماعی ندارند. در ادامه به 
ارائه آمارهایی پرداخت و با بیان اینکه در 
سال ۱۴۰۰ اصلی ترین بحران ما در حوزه 
مسائل اجتماعی، کودک آزاری است، 
اظهـار کرد: اگر گروه دوم همسرآزاری 
خصوص  در  جاری  سال  در  باشد، 
کودک آزاری دو برابر همسرآزاری تماس 
داشتیم و این نگران کننده است و باید به 

آن توجه ویژه ای کرد. 

آرمان ملی: روز گذشته و همزمان با شایع 
شدن سویه »BA۲« که از جهش های جدید 
کووید ۱۹ به حساب می آید، بسیاری از مسئولان 
ابراز نگرانی کردند. این سویه جدید در تمام 
۵۰ ایالت کشور آمریکا و هزاران نفر به آن مبتلا 
گشتــه اند. هر چند که در کشــور ما تاکنون 
سویه»BA۱« یا همان اُمیکرون در کشور 
شناسایی شــده است اما هیچ جای دنیا از 
این زیرسویه در امان نیست. »BA۲« یک نوع 
سویه جهش یافته »امُیکرون پنهان  کار« است 
که می تواند بسیار خطرناک تر باشد.  پایگاه 
خبری »newsweek« در این باره نوشت: 
»تصور می شود که نوع BA. ۲ از سویه امُیکرون 
مسری تر از نوع دیگر به نام BA. ۱ است.  هرچند 
که هنوز این سویه در کشور ما مشاهده نشده، اما 
برخی از مسئولان بر این باورند که با سفرهای 
نوروزی خارج از کشور، مسافران می توانند عامل 

ورود »امُیکرون پنهان  کار« به ایران باشند. 
  نگرانی از ورود سویه جدید 

 روز گذشته سید محمد جمالیان رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی اراک با اشاره به اینکه 
آمارهای مبتلایان به کرونا در استان در هفته 
دوم اسفندماه نسبت به هفته اول با روند نزولی 
همراه است، بیان کرد: »این وضعیت می تواند 
شکننده باشد و نگرانی هایی در خصوص سویه 
جدید این ویروس با عنوان BA۲ وجود دارد که 

ممکن است مانند سایر سویه ها به کشور وارد 
شود.« همچنین مینو محرز، عضو کمیته علمی 
کشوری کرونا گفت: »در کشورهای دیگری 
که پیک امُیکرون پایین آمده است هنوز این 
زیرسویه موجب افزایش آمار و برگشت پیک 
نشده است اما از آنجا که آینده این ویروس معلوم 
نیست، بعید نیست اگر مسافرت ها به خارج از 
کشور که گفته می شود متاسفانه ظرفیت تورها 
تکمیل شده اند، انجام شود و این زیرسویه وارد 
کشور شود، با افزایش آمار مواجه شویم. تاکنون 
صرفا سویه BA۱ در کشور شناسایی شده است 
اما هیچ جای دنیا از این زیرسویه در امان نیست. 
این ویروس دست از سر مردم دنیا بر نمی دارد و 
ما باید خودمان را عادت دهیم که با این ویروس 
زندگی کنیم اما در عین حال اجازه پخش سریع 

و جهش های بعدی را به آن ندهیم.«
  تغییرات در محدودیت کرونا 

این گفته هـــا در شرایطی مطرح می شود 

که همزمان با افزایش دوباره جان باختگان 
کرونا به بیش از ۲۰۰ نفر، وزیر بهداشــت از 
تغییر مقررات مربوط به سفر در نوروز خبر 
داد. وزارت بهداشت پیش از این اعلام کرده 
بود که در نوروز امسال تنها خودروهایی که 
صاحبان پلاک آنها سه دوز واکسن را زده اند 
مجوز سفر دارند و دیگر خودروها به ازای هر روز، 
یک میلیون تومان جریمه می شوند. با این حال 
بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت گفت: »جریمه 
صاحبان خودروهایی که دو یا یک دوز واکسن 
تزریق کرده باشند، در صورت ارائه تست منفی 
کرونا لغو خواهد شد.« این گفته ها در شرایطی 
مطرح می شود که در اطلاعیه وزارت بهداشت 
مربوط به میزان رعایت بهداشت فردی آمده 
است که رعایت این موارد در اماکن عمومی در 
بازه زمانی چهارم تا ۱۱ اسفند ماه ۱۴۰۰، بالغ 
بر ۶۱. ۸۰ درصــد بوده است. در این شاخــص 
بیشترین میزان رعایت در استان کرمانشاه با 
۶۹. ۱۳ درصد و کمترین میزان رعایت هــم در 
استان قم با ۵۲. ۵۴ درصد بوده است. همچنین 
میانگین درصد رعایت پروتکل فاصله گذاری در 
اماکن عمومی کشور از ۲۷ به همن تا ۱۱ اسفند 
ماه ۱۴۰۰، ۵۷. ۰۴ درصــد بوده که دانشگاه ها 
با ۸۷. ۹۶ درصد بیش ترین درصد رعایت و 
تالارهای پذیرایی با ۴۸. ۲۴ درصد کمترین 

میزان رعایت را داشته اند.

:)BA۲( گزارش »آرمان ملی« از ابراز نگرانی شیوع سویه جدید امُیکرون

مراقب سفرهای نوروزی در گسترش امُیکرون باشید
     تغییر مجوز سفر نوروزی با تزریق یک دوز واکسن و تست منفی 

از کشورهای پیشرفته، 
در واکسیناسیون جلو 

افتاده ایم

وزیر بهداشت، درمــان و آموزش 
پزشکی گفت: زمانی دوش به دوش 
کشورهای پیشرفته پیش می رفتیم اما 
الان از آنها جلو افتاده ایم.در تهران ۹۴ 
درصد مردم یک دز واکسن را تزریق 
کردند. کجای دنیا ۹۴ درصد مردم یک 
للهی  دز واکسن زده اند؟ بهرام عین ا
افزود: کرونا قدرت واقعی ملت ها را 
نشان داد و نشان داد قدرت فقط به 
داشتن پول، امکانات و تجهیزات نیست. 
قدرت مربوط به مردم است و اگر ملت در 
صحنه باشد آن کشور قدرتمند است.  در 
تهران ۹۴ درصد مــردم یک دز واکسن 
را تزریق کردند. کجای دنیا ۹۴ درصد 
مردم یک دز واکسن زده اند؟ میزان 
واکسیناسیون خــود آمریکا ۶۰ درصد 
بوده است. ما در روز در حدود ۵۰ هزار 
نفر مراجعه داشتیم. چیزی نزدیک به 
۱۵ هزار مورد بستری می کردیم. هشت 
هزار نفر در ای سی یو و بالای ۷۰۰ مورد 
مرگ و میر داشتیم. در موج پنجم میزان 
مراجعه یک دهم مراجعات الان بود 
اما اکثرا الان مردم بیماری های خفیف 
گرفته اند.ایران قوی یعنی مردم قوی و 

آمدن مردم به صحنه. 

»آرمان ملی« از اختلاف مالی دو نهاد حمایتی از بیماران گزارش می کند:

سردرگمی بیماران خاص در شفافیت بودجه 1401
  مدیرعامل خانه  ای بی: بنیاد بیماری های خاص به شش انجمن حمایتی در زمینه بیماران خاص خدمتی ارائه نمی دهد!


